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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych (nr 186) 

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 71) 
22 lipca 2021 r. 
Komisje: Finansów Publicznych oraz Polityki Społecznej i Rodziny, obradujące 
pod przewodnictwem posła Henryka Kowalczyka (PiS), przewodniczącego 
Komisji Finansów Publicznych, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o kasach zapomogowo-pożyczkowych (druki nr 1313 i 1412). 

W posiedzeniu udział wzięli: Olga Semeniuk podsekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy 
i Technologii wraz ze współpracownikami. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Marta Artymińska, Małgorzata Cho-
lewa, Dariusz Lipski, Brygida Śliwka, Bogdan Wojtów, Anna Woźniak – z sekretariatów Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych; Aleksandra Wolna-Bek, Urszula Sęk – legislatorzy z Biura Legisla-
cyjnego. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dzień dobry. Witam państwa. Proszę o zajmowanie miejsc. Otwieram wspólne posiedze-
nie Komisji Finansów Publicznych oraz Polityki Społecznej i Rodziny. 
Porządek  przewiduje  rozpatrzenie  poprawek  zgłoszonych w czasie  drugiego  czy-

tania  do projektu  ustawy  o kasach  zapomogowo-pożyczkowych  (druki  1313  i 1412). 
Czy są uwagi  do porządku  dziennego?  Nie  ma.  Wobec  niezgłoszenia  wniosków 
do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie. 
Witam państwa posłów. Witam panią minister Olgę Semeniuk podsekretarza stanu 

w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Technologii wraz z towarzyszącymi osobami. 
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Wczoraj na posiedzeniu plenarnym 

Sejmu odbyło się drugie czytanie projektu ustawy o kasach zapomogowo-pożyczkowych. 
W czasie drugiego czytania zgłoszono 2 poprawki. Sejm kierował projekt ustawy wraz 
z poprawkami do Komisji w celu przygotowania dodatkowego sprawozdania. 
Proponuję aby, rozpatrywanie poprawek odbywało się w następującym porządku: 

ewentualne uzasadnienie posła zgłaszającego poprawkę, stanowisko rządu, ewentualnie 
uwagi przedstawicieli Biura Legislacyjnego, głos za, głos przeciw, głosowanie poprawki. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia tej formy procedury rozpatrywania poprawek? Nie ma. 
Stwierdzam zatem, że przyjęliśmy sposób rozpatrywania poprawek. 
Poprawka 1 zgłoszona przez Klub Parlamentarny Koalicja Obywatelska. Pani poseł 

Joanna  Frydrych  będzie  uzasadniać.  Proszę  o krótkie  uzasadnienie,  ponieważ  jest 
to poprawka tożsama z tą z pierwszego czytania, której przyjęcie wtedy rozważaliśmy. 
Została wycofana. Proszę bardzo. 

Poseł Joanna Frydrych (KO):
Dziękuję. Panie przewodniczący, szanowna Komisjo, to jest poprawka, którą zgłaszałam 
na poprzednim posiedzeniu Komisji. Szerokie uzasadnienie było prezentowane wczoraj 
podczas drugiego czytania. Generalnie chodzi o zwolnienie spod egzekucji świadczenia 
z kasy zapomogowo-pożyczkowej jakim jest zapomoga, czyli szczególne świadczenie słu-
żące jako wsparcie, pomoc na określony cel, przeważnie jeśli chodzi o ratowanie zdrowia. 
Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu do tej poprawki? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Technologii Olga Semeniuk:
Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, po konsultacjach z Ministerstwem 
Sprawiedliwości, Ministerstwem Finansów i Kancelarią Prezesa Rady Ministrów rząd 
przyjmuje zaproponowaną poprawkę. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. To znaczy, pozytywnie opiniuje, bo przyjmie dopiero Wysoka Izba. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Technologii Olga Semeniuk:
Tak, oczywiście pozytywnie opiniuje. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Wobec  tego  ośmielę  się  zaproponować  pozytywne  zaopiniowanie  tej  poprawki.                                    
Czy jest sprzeciw wobec pozytywnej opinii dla tej poprawki? Nie słyszę sprzeciwu. 
Wobec tego stwierdzam, że Komisja pozytywnie zaopiniowała poprawkę 1. 
Poprawka 2. To jest dowód na to, że szanujemy poprawki opozycji, o ile są dobre, 

przemyślane i merytoryczne. Panie pośle,… 
Poprawka 2 została zgłoszona przez Klub Parlamentarny Lewica. Proszę bardzo.                

Kto chce uzasadnić? Nie widzę chętnych do uzasadnienia. Zatem poprawka druga dotyka 
SKOK-ów tak naprawdę, a nie tej ustawy. Stanowisko rządu? 

Dyrektor Departamentu Dialogu i Partnerstwa Społecznego Ministerstwa Rozwoju, 
Pracy i Technologii Marek Waleśkiewicz:

Marek Waleśkiewicz. Panie przewodniczący, stanowisko rządu do tej poprawki jest nega-
tywne. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Negatywne, tak? 

Dyrektor Departamentu Dialogu i Partnerstwa Społecznego Ministerstwa Rozwoju, 
Pracy i Technologii Marek Waleśkiewicz:

Tak. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję. W takim razie przystępujemy do głosowania. 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
Panie przewodniczący, jeśli można, żeby lekko wyhamować, poprosiłbym Biuro Legisla-
cyjne o opinię, czy ta poprawka nie wychodzi poza zakres przedłożenia. Proszę bardzo, 
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Szanowni państwo, poprawka ma charakter merytoryczny. Legislacyjnie nie mamy uwag 
do tej poprawki. Poprawka ma na celu, aby w ustawie o spółdzielczych kasach oszczęd-
nościowo-kredytowych dopisać, że członkami właśnie SKOK-ów mogą być kasy zapomo-
gowo-pożyczkowe. Ze względu na zakres można więc uznać, że jest to powiązane z tym 
projektem. Jest to zupełnie nowa ustawa, więc takiej wątpliwości dotyczącej zakresu 
nie możemy wskazać, że tak jest ewidentnie, natomiast… Ale jest to poprawka oczywi-
ście merytoryczna. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pani poseł Skowrońska. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Wbrew temu, co państwo mówicie w tym uzasadnieniu, to dotyczy jednak nie kas zapo-
mogowo-pożyczkowych, tylko spółdzielczych kas oszczędnościowo-kredytowych. Mieli-
śmy już do czynienia z tym, że w ustawach, które nie były… państwo ze spółdzielczych 
kas oszczędnościowo-kredytowych wprowadzili różne rozwiązania. Wprowadziliśmy – 
chcę powiedzieć – gwarancję dla osób, które miały tam oszczędności, a zatem nie może 
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być zmiany. Jasne, że jest to poprawka merytoryczna, ale ona dotyczy spółdzielczych 
kas oszczędnościowo-kredytowych. Jeżeli do momentu, kiedy spółdzielcze kasy oszczęd-
nościowo-kredytowe nie będą w Bankowym Funduszu Gwarancyjnym, bo chcę przy-
pomnieć państwu, że wprowadzając obowiązek gwarantowania, wprowadziliśmy spół-
dzielcze kasy oszczędnościowo-kredytowe do Bankowego Funduszu Gwarancyjnego, ale 
z tego Bankowego Funduszu Gwarancyjnego, na który składały się banki, pokryliśmy 
wszystkie straty, czyli wszystkie gwarancje osób, które posiadały oszczędności w kasach, 
które upadły. Nie możemy wyrazić dzisiaj zgody, bo… namawiamy państwa wnioskodaw-
ców do wykreślenia, do wycofania tej poprawki, bo to będzie rzecz najprostsza. Jeżeli 
nie chcemy wikłać się w jakąkolwiek kłopotliwą w sytuację na dzisiaj bez rozwiązań, 
które są przedłożone i dobrze przygotowane, to inaczej potraktujemy tę poprawkę jako 
poprawkę lobbystyczną, która zagraża. Jeżeli zatem spółdzielcza kasa oszczędnościo-
wo-kredytowa… kasa zapomogowo-pożyczkowa będzie członkiem, to będzie odpowia-
dała swoimi oszczędnościami, swoimi środkami na rachunku, swoimi wkładami za firmę 
i nie będą to środki zagwarantowane. Jeżeli mamy mówić,… 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Pani przewodnicząca, naprawdę… To był głos przeciw, tak? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ostatnie zdanie. Jeżeli mamy mówić rzeczywiście o bezpieczeństwie środków w kasach 
zapomogowo-pożyczkowych, nie róbmy takiego… Nie róbmy, namawiam wnioskodaw-
ców. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dobrze, pani przewodnicząca, posłuchamy panią. Wobec tego przystępujemy do głoso-
wania. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ja się pytam, czy wnioskodawcy wycofują tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Na tym etapie chyba nie bardzo mogą wycofać. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ależ oczywiście, że mogą. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Przystępujemy do głosowania. Wnioskodawcy nie zabierają głosu. Wobec tego przystę-
pujemy do głosowania nad opinią dla poprawki 2. Proszę o uruchomienie głosowania. 
Już jest. Kto jest za pozytywną opinią dla poprawki 2? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Klub Platformy jest przeciw. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Tak, wszyscy pewnie słyszeli. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Proszę 
o wyniki. 
Głosowało 63 posłów. Za 2 osoby, przeciw 61, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam, 

że poprawka 2 uzyskała negatywną rekomendacje Komisji. 
Na tym  rozpatrzyliśmy… Na tym  zakończyliśmy  opiniowanie  poprawek  zgłoszo-

nych do ustawy o kasach zapomogowo-pożyczkowych. Komisje wybierają jeszcze posła 
sprawozdawcę. Proponuję, aby kontynuowała tę misję pani poseł Gabriela Masłowska. 
Czy jest zgoda? Czy są inne propozycje? Nie ma. 
Wobec tego stwierdzam, że Komisje wybrały poseł Gabrielę Masłowską na sprawoz-

dawcę Komisji. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Zamykam posiedzenie Komisji. 

Dziękuję bardzo. 


